
Protokół Nr XXVIII/13 

XXVIII sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego, która odbyła się 
w dniu 25 lutego 2013r. w godz. od 10.00 do 13.00 w sali nr 12 Świętokrzyskiego Urzędu 
Wojewódzkiego w Kielcach. 

Obradom przewodniczył Tadeusz Kowalczyk - Przewodniczący Sejmiku. 

Sesja odbyła się według następującego porządku obrad: 

1. 	 Otwarcie XXVIII sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 
2. 	 Stwierdzenie kworum. 
3. 	 Zgłoszenie wniosków o zmianę lub uzupełnienie porządku obrad sesji- głosowanie 

nad wnioskami o zmianę lub uzupełnieniem porządku obrad. 
4. 	 Wybór sekretarzy obrad. 
5. 	 Zapytania i interpelacje Radnych. 
6. 	 Informacja Marszałka Województwa z działalności Zarządu Województwa 

Świętokrzyskiego w okresie między sesjami. 
7. 	 Informacja Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Sejmiku 

z działalności w okresie między sesjami. 
8. 	 Podjęcie uchwał w sprawie zmiany w składach osobowych Komisji problemowych 

Sejmiku. 
9. 	 Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie zmiany przedstawiciela Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego w składzie: 
9.1. Rady Społecznej Świętokrzyskiego Centrum Onkologii w Kielcach, 

9.2.Rady Społecznej Świętokrzyskiego Centrum Rehabilitacji w Czarnieckiej Górze, 

a) wystąpienie Wicemarszałka Województwa- p. Grzegorz Świercz, 


b) stanowisko Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwał 


10. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie powołania: 
10.1. 	 dwóch członków do Rady Świętokrzyskiego Oddziału 
Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia w Kielcach, 
10.2. Rady Świętokrzyskiego Oddziału Wojewódzkiego Narodowego Funduszu 
Zdrowia w Kielcach: 

a) wystąpienie Wicemarszałka Województwa -p. Grzegorz Świercz, 


b) stanowisko Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwał 


11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody dla Świętokrzyskiego 
Centrum Rehabilitacyjnego w Czarnieckiej Górze na wynajęcie powierzchni 201,5m2 

na okres 5 lat z przeznaczeniem na prowadzenie działalności oświatowej: 
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a) wystąpienie Wicemarszałka Województwa- p. Grzegorz Świercz, 


b) stanowisko Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały 


12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela Sejmiku 
Województwa Świętokrzyskiego do Rady Społecznej Doradztwa Rolniczego 
działającej przy Świętokrzyskim Ośrodku Doradztwa Rolniczego wModliszewicach: 

a) wystąpienie Członka Zarządu- p. Piotr Żołądek, 


b) stanowisko Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska, 


c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały 


13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska przez Sejmik 
Województwa Świętokrzyskiego w przedmiocie uchwały Nr XXI/3611l2 Sejmiku 
Województwa Świętokrzyskiego z dnia 28 czerwca 2012r. w sprawie wykonania 
"Planu gospodarki odpadami dla województwa świętokrzyskiego"2012-2018 

w związku z wezwaniem do usunięcia naruszenia prawa, które wpłynęło od Kopalnia 
Granitu" Kamienna Góra" Sp. z 0.0.: 

a) wystąpienie Członka Zarządu- p. Piotr Żołądek, 


b) stanowisko Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska, 


c) dyskusj a, 

d) głosowanie uchwały 


14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, 
warunków i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych oraz ustalenia stawki 
opłat za korzystanie z przystanków komunikacyjnych, znajdujących się przy drogach 
wojewódzkich których właścicielem jest Województwo Świętokrzyskie, 
a zarządzającym jest Świętokrzyski Zarząd Dróg Wojewódzkich: 

a) wystąpienie Członka Zarządu - p. Jan Maćkowiak, 


b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą, 


c) dyskusja, 


d) głosowanie uchwały 


15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stanowiska Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego w sprawie przedłużenia działania specjalnych stref ekonomicznych 
w Polsce: 

a) wystąpienie Sekretarza Województwa- p. Bernard Antos, 

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą, 


c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały 


16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały 

Nr XXV/449112 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 26 listopada 2012 
roku w sprawie udzielenia przez Województwo Świętokrzyskie pomocy rzeczowej 
Powiatowi Kieleckiemu: 
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a) wystąpienia Członka Zarządu- p. Kazimierz Kotowski, 

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą, 


c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały 


17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego z dnia 28 grudnia 2012 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Województwa na lata 2013-2028: 

a) wystąpienie Skarbnika Województwa- p. Maria Fidzińska-Dziurzyńska, 


b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały 


18. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie zmian w budżecie województwa na 2013 
rok: 

a) wystąpienie Skarbnika Województwa- p. Maria Fidzińska- Dziurzyńska, 


b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwał 


19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęCIa wyników kontroli 
przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną w Zarządzie Melioracji 
i Urządzeń Wodnych w Kielcach: 

a) wystąpienie Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej - p. Grigor Szaginian, 

b) dyskusja, 

c) głosowanie uchwały 


20. Przyjęcie Sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli 
na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych 
przez jednostkę samorządu terytorialnego. 

21. Sprawy różne. 
22. Zamknięcie obrad XXVIII sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 

Przebieg posiedzenia 

Ad 1. 

Przewodniczący Sejmiku otworzył obrady XXVIII sesji Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego. Powitał radnych oraz zaproszonych gości zgodnie z załączonymi listami 
obecności (załączniki nr: 1,2). 
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Ad 2. 

Przewodniczący Sejmiku stwierdził, iż w sesji uczestniczy 25 radnych, tym samym obrady 
są prawomocne. 

Ad 3. 

Radni otrzymali porządek obrad sesji (załącznik 3). 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, iż w związku z wygaśnięciem mandatów: radnej 
Jolanty Kręckiej i radnego Jarosława Przygodzkiego, Kluby: PSL i PiS wnoszą 

o wprowadzenie zmian w składach Komisji problemowych Sejmiku, jako punkt 8. 

Więcej uwag do porządku obrad nie zgłoszono. 

W wyniku braku uwag Przewodniczący Sejmiku oznajmił, iż Sejmik przyjął 

zaproponowany porządek obrad. 

W związku z wprowadzoną zmianą nastąpiła korekta numeracji w pierwotnym porządku 
obrad. 

Ad 4. 

Na sekretarzy Sejmik wybrał radnych: Lecha Janiszewskiego i Janusza Kozę. 

Ad 5. 

W punkcie "Zapytania i interpelacje radnych" głos zabrali: 

radny Janusz Skibiński, który złożył interpelacje w sprawie: 

- wykluczenia cyfrowego w zakresie dostępu o cyfrowego sygnału telewizyjnego (załącznik 


nr 4), 


- Świętokrzyskiego Programu Edukacji Patriotycznej - "Młodzież Pamięta" (załącznik nr 5), 


radny Bogdan Latosiński złożył interpelacje w sprawie: 

- planów Zarządu Województwa Świętokrzyskiego odnośnie lecznictwa zamkniętego 


(załącznik nr 6), 

- degradacji przemysłowej Województwa Świętokrzyskiego (załącznik nr 7). 

- przyszłości Wojewódzkiego Specjalistycznego Szpitala Dziecięcego w Kielcach (załącznik 


nr 8). 
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radny Marek Bogusławski złożył interpelację w sprawie przekształcenia działu psychiatrii 

Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego w Kielcach oraz kształtowania się bezrobocia 

w Województwie Świętokrzyskim (załącznik nr 9), 


radny Ryszard Nosowicz złożył interpelacje w sprawie: 

- remontu drogi 744 (załącznik nr 10), 


- realizacji budowy drogi krajowej nr 42 na odcinku Skarżysko - Kamienna - Starachowice 

(załącznik nr 11), 


radny Józef Grabowski złożył interpelacje w sprawie: 

- potrzeb finansowych dla szpitali z uwzględnieniem szpitali powiatowych (załącznik nr 12), 


- problemów, jakie nurtująOchotnicze Straże Pożarne (załącznik nr 13), 


radny Wojciech Borzęcki wraz z radnym Tomaszem Ramusem złożyli interpelację 


w sprawie złego stanu technicznego drogi wojewódzkiej nr 777 (załączniki nr: 14, 15), 


wiceprzewodniczący Sejmiku Mieczysław Gębski złożył interpelacje w sprawie: 

- działań na rzecz przeciwdziałania bezrobociu w Województwie Świętokrzyskim (załącznik 


nr 16), 

- ograniczonych inwestycji na drogach krajowych przebiegających przez Województwo 
Świętokrzyskie (załącznik nr 17), 

Ponadto wiceprzewodniczący Sejmiku przypomniał, iż corocznie dzień l marca 
jest obchodzony jako Narodowy Dzień Pamięci "Żołnierzy Wyklętych". Z tego tytułu złożył 
podziękowania w stronę Marszałka Województwa Świętokrzyskiego i Wojewody 
Świętokrzyskiego za włączenie się w organizację obchodów. 

Głos zabrała Wojewoda Świętokrzyski Bożentyna Pałka - Koruba, która - w odpowiedzi 
radnemu Latosińskiemu w sprawie produktu hutniczego tj. pręta stalowego żebrowanego 
poinformowała, iż jest to problem nie regionalny a ogólnopolski i ogólnoeuropejski 
wymagający obszaru legislacji na szczeblu rządu, sejmu, senatu. Głównym producentem 
prętów stalowych żebrowanych na terenie kraju jest Huta Ostrowiec, która zgłaszała się w tej 
sprawie wielokrotnie. W związku z tym trzykrotnie odbyło się spotkanie Wojewódzkiej 
Komisji Dialogu Społecznego. Wystosowane zostały również pisma alarmujące zarówno 
do Prezydenta RP, Ministra Finansów, Ministra Skarbu Państwa oraz Urzędu Ochrony 
Konkurencji i Konsumentów. Ze strony rządu pojawiła się próba uregulowania prawnego 
sprawy tzw. podatku odwróconego z nadzieją pozytywnego wyniku, gdyż w sposób istotny 
ogranicza ona legalnych producentów (ich zyski, dochody) powodując, 

że te nieopodatkowane produkty są 20% tańsze na rynku i realizowane przez firmy, 
które z przemysłu złomowego, gdzie została ograniczona ich działalność, przerzuciły się 
na pręty stalowe żebrowane. 
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Przewodniczący Sejmiku zwrócił uwagę na zły stan dróg w Województwie Świętokrzyskim. 

Ad 6. 

Radni otrzymali "Informację Marszałka Województwa z działalności Zarządu Województwa 
Świętokrzyskiego w okresie pomiędzy sesjami" (załącznik nr 18). 

Wobec braku sprzeciwu Przewodniczący Sejmiku uznał, iż Sejmik przyjął ww. "Informację 
Marszałka...". 

Ad 7. 

Radni otrzymali "Informację Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Sejmiku 
o działaniach podejmowanych w okresie pomiędzy sesjami" (załącznik nr 19). 

Wobec braku sprzeciwu Przewodniczący Sejmiku uznał, iż Sejmik przyjął ww. "Informację 
Przewodniczącego ... ". 

Ad 8. 

W związku z objęciem stanowiska dyrektora łódzkiego oddziału Narodowego Funduszu 
Zdrowia przez Panią Jolantę Kręcką, a tym samym jej rezygnacją z mandatu radnego 
oraz śmiercią Pana Jarosława Przygodzkiego, zaszła potrzeba podjęcia uchwał w sprawie 
zmiany w składach osobowych Komisji problemowych Sejmiku. 

W związku z powyższym Przewodniczący Sejmiku udzielił głosu: 

przewodniczącemu Klubu PSL - Kazimierzowi Kotowskiemu, który: 

- do Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny (na miejsce radnej Jolanty 

Kręckiej) wskazał radnego Wiesława Stępnia, 


- do Komisji Budżetu i Finansów (na miejsce radnej Jolanty Kręckiej) wskazał radnego 

Kazimierza Kotowskiego 

- do Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska (na miejsce radnego 

Kazimierz Kotowskiego) wskazał radnego Wiesława Stępnia, 


przewodniczącemu Klubu PiS - Markowi Bogusławskiemu, który: 

- do Komisji Edukacji, Kultury i Sportu (na miejsce radnego Tomasza Ramusa) wskazał 


radnego Janusza Skibińskiego, 


- do Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska (na miejsce radnego 

Jarosława Przygodzkiego) wskazał radnego Tomasza Rarnusa, 
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- do Komisji Samorządu Terytorialnego (na miejsce radnego Jarosława Przygodzkiego) 
wskazał Janusza Skibińskiego. 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie składu 

osobowego Komisji Budżetu i Finansów (załącznik nr 20). Zapytał kto z radnych jest za 
podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/495/13 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie składu 

osobowego Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny (załącznik nr 22). Zapytał 

kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się 

od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/496/13 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, iż w związku z dotychczasowym pełnieniem 

przez Panią Jolantę Kręcką funkcji przewodniczącego Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej 
i Spraw Rodziny, zaszła potrzeba wyboru nowego przewodniczącego Komisji. 

W związku z powyższym Przewodniczący Sejmiku udzielił głosu przewodniczącemu Klubu 
Radnych Polskiego Stronnictwa Ludowego, który na przewodniczącego Komisji Zdrowia, 
Polityki Społecznej i Spraw Rodziny wskazał radną Jolantę Rybczyk. Radna wyraziła zgodę 
na objęcie proponowanej jej funkcji. 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny (załącznik nr 24). 
Zapytał kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się 
od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/497/13 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie składu 

osobowego Komisji Samorządu Terytorialnego (załącznik nr 26). Zapytał kto z radnych 
jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/498/13 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
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Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie składu 

osobowego Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska (załącznik nr 28). 
Zapytał kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się 
od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/499/13 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie składu 

osobowego Komisji Edukacji, Kultury i Sportu (załącznik nr 30). Zapytał kto z radnych 
jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/500/13 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

Ad 9-10. 

Radni otrzymali projekty uchwał w sprawie zmiany przedstawiciela Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego w składzie: 
9.1. Rady Społecznej Świętokrzyskiego Centrum Onkologii w Kielcach (załącznik nr 32), 
9.2. Rady Społecznej Świętokrzyskiego Centrum Rehabilitacji w Czarnieckiej Górze 

(załącznik nr 33), 


Radni otrzymali projekty uchwał w sprawie powołania: 


1O.l.dwóch członków do Rady Świętokrzyskiego Oddziału Wojewódzkiego Narodowego 

Funduszu Zdrowia w Kielcach (załącznik nr 34), 

10.2. Rady Świętokrzyskiego Oddziału Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia 
w Kielcach (załącznik nr 35). 

Głos zabrał Wicemarszałek Województwa Świętokrzyskiego - Grzegorz Świercz, 
który przedstawił ww. projekty uchwał oraz omówił ich treść. 

Przy omawianiu punktów: 9.1., 9.2. poinformował, iż przywilej w zgłoszeniu przedstawiciela 
Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego w składzie Rady Społecznej Świętokrzyskiego 
Centrum Onkologii w Kielcach oraz Rady Społecznej Świętokrzyskiego Centrum 
Rehabilitacji w Czarnieckiej Górze mają Kluby Radnych PiS i PSL, do których należeli 
poprzedni przedstawiciele Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 

Natomiast przy omawianiu punktów: 10.1., 10.2. poinformował, że Zarząd Województwa 
Świętokrzyskiego poddaje pod głosowanie Sejmikowi Województwa Świętokrzyskiego 
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kandydaturę Pani Magdaleny Kędzierskiej oraz Pana Mirosława Kolarza do Rady 
Świętokrzyskiego Oddziału Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia w Kielcach. 

Na zakończenie wniósł o przyjęcie ich przez Sejmik. 

Przewodniczący Sejmiku udzielił głosu: 

Przewodniczącemu Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość Markowi 
Bogusławskiemu, który na miejsce Pana Jarosława Przygodzkiego w składzie Rady 
Społecznej Świętokrzyskiego Centrum Rehabilitacji w Czarnieckiej Górze jako nowego 
przedstawiciela Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego zgłosił radnego Janusza 
Skibińskiego. 

Ponadto, w odniesieniu do wyżej zaproponowanych kandydatur przez Wicemarszałka 

Województwa Świętokrzyskiego, radny zgłosił się z prośbą o podanie bliższych informacji 
radnym o wskazanych osobach. 

Przewodniczącemu Klubu Radnych Polskiego Stronnictwa Ludowego - Kazimierzowi 
Kotowskiemu, który na miejsce Pani Jolanty Kręckiej w składzie Rady Społecznej 

Świętokrzyskiego Centrum Onkologii w Kielcach zgłosił radnego Grzegorza Gałuszkę. 

Sławomir Marczewski, zastępca przewodniczącej Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej 
i Spraw Rodziny, poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektów uchwał 
przez Komisję (Opinie Nr: 75 /13, 74/13, 72/13, 73/13 stanowią kolejno załączniki 

nr: 36-39). 

Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 
przedstawiciela Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego w składzie Rady Społecznej 
Świętokrzyskiego Centrum Onkologii w Kielcach. Zapytał kto z radnych jest za podjęciem 
uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/50l/l3 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 
przedstawiciela Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego w składzie Rady Społecznej Rady 
Społecznej Świętokrzyskiego Centrum Rehabilitacji w Czarnieckiej Górze. Zapytał 
kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od 
głosowania? 
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Uchwała Nr XXVIII/502/13 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku udzielił głosu Wicemarszałkowi Województwa 
Świętokrzyskiego, który udzielił odpowiedzi na zgłoszone zapytanie radnego Marka 

Bogusławskiego dotyczące kandydatur do Rady Świętokrzyskiego Oddziału Wojewódzkiego 
Narodowego Funduszu Zdrowia w Kielcach. 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie powołania 

dwóch członków do Rady Świętokrzyskiego Oddziału Wojewódzkiego Narodowego 
Funduszu Zdrowia w Kielcach. Zapytał kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest 
przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/503113 www. sprawie została podjęta przez Sejmik większością głosów 

"za", przy 3 głosach "wstrzymujących się" i stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie powołania 
Rady Świętokrzyskiego Oddziału Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia 

w Kielcach. Zapytał kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, 
kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/504113 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik większością głosów 

"za", przy 3 głosach "wstrzymujących się" i stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

Ad 11. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody dla Świętokrzyskiego Centrum 

Rehabilitacyjnego w Czarnieckiej Górze na wynajęcie powierzchni 201,5m2 na okres 5 lat 

z przeznaczeniem na prowadzenie działalności oświatowej (załącznik nr 44). 

Głos zabrał Wicemarszałek Województwa Świętokrzyskiego - Grzegorz Świercz, który 
przedstawił ww. projekt uchwały, omówił jego treść, a następnie wniósł o przyjęcie przez 

Sejmik. 

Sławomir Marczewski, zastępca przewodniczącej Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej 
i Spraw Rodziny, poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektów uchwał 

przez Komisję (Opinia Nr 71/13 stanowi załącznik nr 45). 

Głosów w dyskusji nie było. 

10 



Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody dla Świętokrzyskiego Centrum Rehabilitacyjnego w Czarnieckiej Górze na wynajęcie 
powierzchni 201,5m2 na okres 5 lat z przeznaczeniem na prowadzenie działalności 
oświatowej. Zapytał kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, 
kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIIV505/13 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku ogłosił piętnastominutową przerwę, po czym wznowił obrady. 

Ad 12. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego do Rady Społecznej Doradztwa Rolniczego działającej 
przy Świętokrzyskim Ośrodku Doradztwa Rolniczego w Modliszewieach (załącznik nr 47). 

Wojciech Borzęcki, przewodniczący Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony 
Środowiska, przedstawił Stanowisko Nr 6/13 Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej 
i Ochrony Środowiska z dnia 25 lutego 2013r. (załącznik nr 48). 

Komisja Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska zarekomendowała Panią 
Magdalenę Strzyż, wnioskując przy tym o jej wybór na przedstawiciela Sejmiku 
Województwa Świętokrzyskiego do Rady Społecznej Doradztwa Rolniczego działającej 
przy Świętokrzyskim Ośrodku Doradztwa Rolniczego wModliszewicach. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyboru 
przedstawiciela Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego do Rady Społecznej Doradztwa 
Rolniczego działającej przy Świętokrzyskim Ośrodku Doradztwa Rolniczego 
w Modliszewicach. Zapytał kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, 
kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIIV506/13 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

Ad 13. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska przez Sejmik 
Województwa Świętokrzyskiego w przedmiocie uchwały Nr XXI/361112 Sejmiku 
Województwa Świętokrzyskiego z dnia 28 czerwca 2012r. w sprawie wykonania "Planu 
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gospodarki odpadami dla województwa świętokrzyskiego"2012-2018 w związku 

z wezwaniem do usunięcia naruszenia prawa, które wpłynęło od Kopalnia Granitu "Kamienna 
Góra" Sp. z 0.0. (załącznik nr 50). 

Głos zabrał Dyrektor Departamentu Rozwoju Obszarów Wiejskich i Środowiska 
Sławomir Neugebauer, który przedstawił ww. projekt uchwały, omówił jego treść, 

a następnie wniósł o przyjęcie przez Sejmik. 

Wojciech Borzęcki, przewodniczący Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony 
Środowiska, poinfonnował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez 
Komisję (Opinia Nr 118/13 stanowi załącznik nr 51). 

Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
stanowiska przez Sejmik Województwa Świętokrzyskiego w przedmiocie uchwały 
Nr XXII361/12 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 28 czerwca 2012r. w sprawie 
wykonania "Planu gospodarki odpadami dla województwa świętokrzyskiego"2012-2018 
w związku z wezwaniem do usunięcia naruszenia prawa, które wpłynęło od Kopalnia Granitu 
"Kamienna Góra" Sp. z 0.0. Zapytał kto z radnych jest za podjęciem uchwały, 

kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/507/13 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

Ad 14. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, 
warunków i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych oraz ustalenia stawki opłat 
za korzystanie z przystanków komunikacyjnych, znajdujących się przy drogach 
wojewódzkich, których właścicielem jest Województwo Świętokrzyskie, a zarządzającym 
jest Świętokrzyski Zarząd Dróg Wojewódzkich (załącznik nr 53). 

Głos zabrał członek Zarządu Województwa Świętokrzyskiego - Jan Maćkowiak, 
który przedstawił ww. projekt uchwały, omówił jego treść, a następnie wniósł o przyjęcie 
przez Sejmik. 

Grzegorz Gałuszka, przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy 
z Zagranicą, poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały 

przez Komisję (Opinia Nr 53/13stanowi załącznik nr 54). 

Głos w dyskusji zabrali: 
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radny Bogdan Latosiński zaapelował, aby opłatę za korzystanie z przystanków 
komunikacyjnych znajdujących się przy drogach wojewódzkich zminimalizować 

do najniższej kwoty, czyli 1 gr., gdyż wiele przystanków przy drogach wojewódzkich 
znajduje się na uboczach, przez co są zaniedbywane. Przewoźnik wykreśli taki przystanek, 
bądź będzie zmuszony wliczyć tą opłatę w koszty przejazdu pasażerów, 

radny Grzegorz Gałuszka odnosząc się do słów przedmówcy poinformował, 

iż po wgłębliwym wyjaśnieniu członka Zarządu Jana Maćkowiaka oraz poznaniu szczegółów 
jakie ciążą na gminach, Zarządzie Województwa Świętokrzyskiego i Zarządzie Dróg 
Wojewódzkich z tytułu m.in. utrzymania przystanków czy wywieszenia rozkładów jazdy, 
Komisja Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą za każdorazowe zatrzymanie 
się na przystanku ustaliła dla przewoźników opłatę w wysokości 5 groszy, 

wiceprzewodniczący Sejmiku Mieczysław Gębski powiadomił, iż w czasie posiedzenia 
Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą wykonał on telefon do swojej 
gminy, która głosowała za stawką wynoszącą 1 grosz. Z informacji, które zasięgnął 

od członka Zarządu Jana Maćkowiaka, wynika że głosowanie przez Komisję na stawkę 
w wysokości 5 groszy nie ma wpływu na głosowanie gmin na niższą stawkę, 

członek Zarządu Województwa Świętokrzyskiego - Jan Maćkowiak w związku z wynikłą 
dyskusją wyjaśnił, iż średnio zatrzymań na przystankach jest od 20 do 100 w ciągu dnia, 
z czego wynika, że średnio na jednym przystanku przewoźnicy zatrzymują się 50 razy 
w ciągu dnia. Pomnożywszy 50 zatrzymań po 5 groszy przez 30 dni, zawierając dodatkowo 
w tych funduszach rozklejanie rozkładów jazdy i utrzymanie czystości na przystankach, to
zdaniem członka Zarządu- stawka w wysokości 5 groszy nie wydaje się być wygórowaną 
ceną, natomiast jeżeli gminy same przejmują przystanki i podejmują uchwały to o wysokości 
stawki decydują same. 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia 
przystanków komunikacyjnych, warunków i zasad korzystania z przystanków 
komunikacyjnych oraz ustalenia stawki opłat za korzystanie z przystanków komunikacyjnych, 
znajdujących się przy drogach wojewódzkich których właścicielem jest Województwo 
Świętokrzyskie, a zarządzającym jest Świętokrzyski Zarząd Dróg Wojewódzkich. Zapytał 
kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się 

od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/508113 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik większością głosów 
"za", przy 2 głosach "przeciw" i stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 
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Ad 15. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie stanowiska Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego w sprawie przedłliZenia działania specjalnych stref ekonomicznych 
w Polsce (załącznik nr 56). 

Głos zabrał Prezes Zarządu Specjalnej Strefy Ekonomicznej "Starachowice" - Cezary 
Tkaczyk, który przedstawił ww. projekt uchwały, omówił jego treść, a następnie wniósł 
o przyjęcie przez Sejmik. 

Grzegorz Gałuszka, przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy 
z Zagranicą, poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez 
Komisję (Opinia Nr 54/13stanowi załącznik nr 57). 

Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie stanowiska 
Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego w sprawie przedłużenia działania specjalnych stref 
ekonomicznych w Polsce. Zapytał kto z radnych jest za podjęciem uchwały, 

kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVI1I/509/13 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 

Ad 16. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXV /449/12 Sejmiku 
Województwa Świętokrzyskiego z dnia 26 listopada 2012 roku w sprawie udzielenia 
przez Województwo Świętokrzyskie pomocy rzeczowej Powiatowi Kieleckiemu (załącznik 
nr 59). 

Głos zabrał członek Zarządu Województwa Świętokrzyskiego - Kazimierz Kotowski, 
który przedstawił ww. projekt uchwały, omówił jego treść, a następnie wniósł 

o przyjęcie przez Sejmik. 

Grzegorz Gałuszka, przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy 
z Zagranicą, poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały 

przez Komisję (Opinia Nr 55/13stanowi załącznik nr 60). 
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Ryszard Nosowicz, przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów, poinformował 

o pozytywnym zaopmIOwaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia 
Nr 187/13 stanowi załącznik nr 61). 

Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 
Uchwały Nr XXV/449112 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 26 listopada 2012 
roku w sprawie udzielenia przez Województwo Świętokrzyskie pomocy rzeczowej Powiatowi 
Kieleckiemu. Zapytał kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, 
kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/51O/13 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 

Ad 17 -18. 

Radni otrzymali projekty uchwał w sprawie: 

ad 17. zmiany Uchwały Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 28 grudnia 2012 
roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa na lata 2013-2028 
(załącznik nr 63), 

ad 18. 
- zmian w budżecie województwa na 2013r. (załącznik nr 64), 
- zmian w budżecie województwa na 2013r. (załącznik nr 65), 
- zmian w budżecie województwa na 2013r. (załącznik nr 66). 

Głos zabrała Skarbnik Województwa Maria Fidzińska Dziurzyńska, 

która przedstawiła ww. projekty uchwał, omówiła ich treść, a następnie wniosła o przyjęcie 
ich przez Sejmik. 

Ryszard Nosowicz, przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów, poinformował 

o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektów uchwał przez Komisję (Opinie Nr: 183/13, 
186/13, 184/13, 185/13 stanowią kolejno załączniki nr: 67-70). 

Głos w dyskusji zabrał wiceprzewodniczący Sejmiku Mieczysław Gębski, który zgłosił 
zapytanie odnośnie przeznaczenia środków fmansowych w kwocie 300 tys. zł. - finansowanie 
przedsięwzięcia - dotacja podmiotowa z budżetu dla samorządowej instytucji kultury 
w związku z prowadzeniem internetowego radia FRI przez Wojewódzki Dom Kultury 
w Kielcach. 
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Skarbnik Województwa udzieliła odpowiedzi na wyżej zadane jej pytanie. 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 
Uchwały Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 28 grudnia 2012 roku w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa na lata 2013-2028. Zapytał kto z radnych 
jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/S1l/13 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik większością głosów 
"za", przy 1 głosie "wstrzymującym się" i stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 
w budżecie województwa na 2013r. Zapytał kto z radnych jest za podjęciem uchwały, 
kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/S 12/13 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik większością głosów 
"za", przy 1 głosie "wstrzymującym się" i stanowi załącznik nr 72 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 
w budżecie województwa na 20 Br. Zapytał kto z radnych jest za podjęciem uchwały, 
kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/SI3/13 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 73 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 
w budżecie województwa na 20 Br. Zapytał kto z radnych jest za podjęciem uchwały, 
kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/SI4/13 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 74 do protokołu 

Ad 19. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie przyjęcia wyników kontroli przeprowadzonej 
przez Komisję Rewizyjną w Zarządzie Melioracji i Urządzeń Wodnych w Kielcach (załącznik 
nr 75). 

Głos zabrał członek Komisji Rewizyjnej - Krzysztof Dziekan, który poinformował 

iż Komisja Rewizyjna Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego w dniu 21 lutego 2013r. 
zatwierdziła wyniki kontroli przeprowadzonej w Świętokrzyskim Zarządzie Melioracji 
i Urządzeń Wodnych w Kielcach przez zespół kontrolny w składzie: Grigor Szaginian 
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przewodniczący i Krzysztof Dziekan - członek Zespołu, a następnie wniósł o przyjęcie ww. 
uchwały przez Sejmik. 

Uchwała Nr 34/13 Komisji Rewizyjnej Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 

z dnia 21 lutego 2013r. wraz z Protokołem Nr 25/2013 kontroli Komisji Rewizyjnej Sejmiku 
Województwa Świętokrzyskiego stanowi załącznik nr 76 do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przYJęcIa 
wyników kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną w Zarządzie Melioracji 
i Urządzeń Wodnych w Kielcach. Zapytał kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest 
przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/515/13 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 77 do protokołu. 

Ad 20. 

Radni otrzymali Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli 
na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych 
przez jednostkę samorządu terytońalnego (załącznik nr 78). 

Wobec braku sprzeciwu Przewodniczący Sejmiku uznał, iż Sejmik przyjął ww. 
Sprawozdanie. 

Ad 21. 

W sprawach różnych głos zabrali: 

radna Małgorzata Muzoł wyraziła swoje zadowolenie ze zorganizowania w styczniu, 
wspólnie z Radą Miasta Kielce, uroczystej sesji poświęconej obchodom 150. rocznicy 
wybuchu Powstania Styczniowego, która okazała się inspiracją dla wielu szkół 

oraz samorządów. Dlatego też radna wyraziła przekonanie, iż warto byłoby pomyśleć 
nad wydawnictwem albumowym, aby obchody te udokumentować. 

Ponadto radna, w ślad za interpelacją złożoną przez radnego Janusza Skibińskiego, 

poinformowała, iż każda szkoła obecnie posiada pełną autonomie. Ministerstwo Edukacji 
Narodowej już kilka lat temu odeszło od narzucania programu podręczników. O tym co dzieje 
się w danej szkole decyduje dyrektor szkoły, rada pedagogiczna oraz rada rodziców. Każda 
szkoła ma obowiązek realizować program wychowawczy, a edukacja patńotyczna 

jest jednym z ważniejszych elementów, ale czy dana szkoła realizuje taki czy inny program, 
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to jej kompetencja. Programów wychowania patriotycznego i nie tylko, z których szkoły 
mogą dodatkowo korzystać jest bardzo dużo. 

Program, o którym wspominał radny Skibiński jest na stronie Kuratorium Oświaty 

i zainteresowane szkoły mogą z niego korzystać. 

Zdaniem radnej- radni, z pozycji Województwa- mogą zaproponować program 
Województwa, nie tylko dla szkół Województwa Świętokrzyskiego, ale też dla szkół z innych 
województw, jak również pochylić się nad Programem zaproponowanym 
przez radną Marzenę Marczewską na poprzedniej sesji Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego. 

marszałek Województwa Adam Jarubas zabrał głos w celu udzielenia odpowiedzi 
na interpelację w sprawie zintensyfikowania działań na rzecz poprawienia warunków 
lokalowych Szpitala Dziecięcego im. W. Buszkowskiego na ul. M. Langiewicza w Kielcach 
złożoną przez radną Marzenę Marczewską na poprzedniej sesji Sejmiku. 

W związku z powyższym Marszałek Województwa poinformował, IZ Jego wolą 

jest pozostawienie Szpitala Dziecięcego im. W. Buszkowskiego przy ulicy M. Langiewicza 
i inwestycja w istniejącą tam bazę lokalową. Wyburzeniu poddany zostanie najstarszy 
pawilon B, a w jego miejsce - w ciągu 1-2 lat- wybudowany zostanie nowy pawilon. 
Budynki, w których mieści się oddział zakaźny i chirurgia zostaną poddane 
termomodernizacji. 

Koszt budowy nowego pawilonu wahać się ma w granicach 10-12 milionów złotych, 
które zostaną pozyskane z rezerw Regionalnego Programu Operacyjnego i Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska. Dzięki powyższemu żywotność Szpitala przedłuży się 
015 - 20 lat. 

Marszałek Województwa wziął na siebie odpowiedzialność za bankructwo idei i nadziei 
ludzi, którzy tam pracują informując przy tym, iż plany dotyczące projektu budowy nowego 
Szpitala Dziecięcego na Czarnowie trzeba na tą chwilę zawiesić. 

Na pewno jednak zdecydowanej poprawie ulegnąwarunki pobytu matki i dziecka w Szpitalu. 

Straty, które generują szpitale obciążają budżet Województwa Świętokrzyskiego, 
co implikuje konieczność bardziej optymalnego wykorzystania struktury lokalowej szpitali. 

Na zakończenie Marszałek Województwa poinformował, iż będzie on rekomendował 

pozostanie Szpitala Dziecięcego im. W. Buszkowskiego przy ulicy M. Langiewicza 
z modernizacją tych obiektów, tak by możliwe było tam leczenie w godnych warunkach. 
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radna Marzena Marczewska podziękowała za powyższe ustosunkowanie się Marszałka 

Województwa do złożonej przez nią interpelacji. 

Ponadto radna zaapelowała o prowadzenie nieco innej polityki informacyjnej w sprawie 
Szpitala Dziecięcego im. W. Buszkowskiego w Kielcach, tj. pełniejszej w tym zakresie. 

Radna Marczewska zwróciła również uwagę, by pomyśleć o wspólnej strategii rozwoju 
placówek podległych Urzędowi Marszałkowskiemu, tak by nie było między nimi 
konkurencji. 

Na zakończenie radna wyraziła opinię, iż Szpital Dziecięcy im. W. Buszkowskiego powinien 
jednak pozostać w Kielcach, a nie zostać przeniesiony do Czerwonej Góry. 

radny Józef Grabowski zwrócił uwagę, iż problem jest w wycenie procedur nie zależnie 
od struktur organizacyjnych. Procedury zabiegowe z zakresu chirurgii, ortopedii, pediatrii, 
a także interny są niedoszacowane. Przeważająca większość szpitali jest zadłużona. 

Szpital Dziecięcy im. W. Buszkowskiego jest jedynym szpitalem w Województwie 
Świętokrzyskim, gdzie można skierować małego pacjenta, dlatego - zdaniem radnego 
należy podjąć działania zmierzające do poprawy jego sytuacji. 

radny Sławomir Marczewski poinformował, iż dnia 21 lutego br. Komisja Zdrowia, Polityki 
Społecznej i Spraw Rodziny Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego wydała Opinię 
Nr 70/13 w sprawie Programu Restrukturyzacji Wojewódzkiego Specjalistycznego Szpitala 
Dziecięcego im. Władysława Buszkowskiego w Kielcach, która stanowi załącznik nr 79 
do protokołu. 

wiceprzewodniczący Sejmiku Włodzimierz Stępien nawiązał do Szpitala Dziecięcego 
im. W. Buszkowskiego na ul. M. Langiewicza w Kielcach wyrażając opinię, iż w ostatnich 
latach źle się stało, iż rozgłaszano zbyt wygórowane, co do możliwości finansowych, nadzieje 
na zbudowanie za ogromne środki nowoczesnego Szpitala, podczas gdy były obawy, 
że środków tych może jednak nie wystarczyć. Nadzieje te powodowały, że stagnacja 
przeistaczała się w degradację fizyczną tych obiektów. 

Wiceprzewodniczący nawiązując do przedziału lat 1984-1989, kiedy to- jako Dyrektor 
Techniczny Komunalnego Przedsiębiorstwa Remontowo-Budowlanego- remontował połowę 

tego Szpitala stwierdził, iż niespełna pół roku temu podczas odwiedzin członka rodziny 
w tym właśnie Szpitalu zauważył, że stan techniczny od tamtego czasu zupełnie się 

nie zmienił, prócz lekkiej dewastacji. 

W związku z powyższym zaapelował, aby pomyśleć nad tym jak zorganizować pracę, 
by Szpital ten nadal funkcjonował w Kielcach, a nie był przenoszony na Czarniecką Górę· 
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Przewodniczący Sejmiku poinfonnował, iż radni otrzymali - drogą elektroniczną -
Kalendarium uroczystości państwowych związanych z obchodami rocznic, walk 
o niepodległość i suwerenność Rzeczypospolitej Polskiej oraz pamięci o ofiarach wojny 
i okresu powojennego obchodzonych w 2013 roku (załącznik nr 80). 

Przewodniczący Sejmiku powiadomił również o uzupełnieniu składu Klubu Polskiego 
Stronnictwa Ludowego o radnego Wiesława Stępnia (załącznik nr 81) oraz o planowanej 
na dzień 25 marca br. XXIX sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 

Ad 22. 

Przewodniczący Sejmiku podziękował zebranym za dyscyplinę i porządek panujący 

na sali, a następnie zamknął obrady XXVIII sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 
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